

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အခွဲများ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
စိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍ	
အခြား အစားထိုးသီးနှံ စိုက်ပျိုးမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး	အခြားစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ဈေးကွက်ရှာဖွေရေးနှင့် ထုတ်လုပ်မှုအခွင့်အလမ်းများမှတစ်ဆင့် တရားမဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးစိုက်ပျိုးမှုကို လျှော့ချရန် စီမံကိန်းများ။
စိုက်ပျိုးရေး စစ်တမ်း	စိုက်ပျိုးရေးလိုအပ်ချက်နှင့် မြေယာ စစ်တမ်း။
စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု စွမ်းရည် မြှင့်တင်ခြင်း	အိမ်ထောင်စုများ၊ အုပ်စုများ၊ လူမှုအသိုင်းအဝန်းများ၏ နည်းပညာဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုများနှင့် အရည်အချင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အထောက်အပံ့ပေးသော ဝန်ဆောင်မှုပေးသူများအား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခြင်း။ စိုက်ပျိုးရေးတွင် ပုံမှန်မဟုတ်သော သင်တန်းများ၊ တောင်သူလယ်သမား လက်တွေ့သင်တန်းကျောင်းများ၊ သရုပ်ပြမှုများ၊ အသိပညာ မြှင့်တင်ပေးမှုများ။
စိုက်ပျိုးရေး သုတေသန	အပင်မျိုးပွားခြင်းနှင့် မျိုးရိုးဗီဇ၊ ဇီဝကမ္မဗေဒ၊ ဂေဟဗေဒ၊ သိပ္ပံနည်းကျ အမျိုးစားခွဲခြားခြင်း၊ ပိုးမွှား / ရောဂါထိန်းချုပ်မှု၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကြက်ဘဲ သုတေသနအပါအဝင်(တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေး၊ မျိုးပွားခြင်းနှင့် မျိုးရိုးဗီဇ၊ အာဟာရ၊ ဇီဝကမ္မဗေဒ)။
စိုက်ပျိုးရေးကိရိယာများနှင့် စက်ပစ္စည်းများ	စိုက်ပျိုးရေးစက်ယန္တရားများ၊ ဥပမာ ပေါက်ပြား၊ တောခတ်စား(မြက်ခတ်စား)၊ တံစဉ်၊ သာမန် တောခတ်စားများ၊ ပုဆိန်များ၊ ဂေါ်ပြား၊ ပါဝါထွန်စက်၊ ရေစုပ်စက်၊ ထွန်စက်၊ ထွန်၊ ထယ်၊ လောင်စာဆီ၊ ချောဆီ။
စိုက်ပျိုးရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	ပေါင်းစည်းစီမံကိန်းများ၊ လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု (လယ်ယာစနစ်)၊ မြေဆီလွှာထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊ ကျေးလက် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး။
စိုက်ပျိုးရေး စက်မှုလုပ်ငန်း	ပုံမှန်တည်ငြိမ်သော အစားအစာထုတ်လုပ်မှု၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ သားသတ်ရုံများနှင့် ပစ္စည်းကိရိယာများ အသားနှင့်ငါးပြုပြင်ထုတ်လုပ်မှု ဆီ / အဆီများ၊ သကြားသန့်စင်စက်ရုံများ၊ အဖျော်ယမကာ / ဆေးရွက်ကြီး၊ တိရစ္ဆာန်အစာ ထုတ်လုပ်မှု။
ကောက်ပဲသီးနှံ သွင်းအားစု	နှံစားပင်များနှင့် အစေ့များ မျိုးစေ့ဖြန့်ဝေခြင်း၊ ဥယျာဉ်စိုက်ပျိုးရေး၊ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးရေး၊ သစ်သီးနှင့်ဘယ်ရီများ၊ အခြားနှစ်ပတ်လည်နှင့် နှစ်ရှည်သီးနှံများ။ အိမ်တွင်းဥယျာဉ်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ မျိုးစေ့၊ မြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ ကိရိယာတန်ဆာပလာ၊ မြေယာပြင်ဆင်မှု၊ လယ်ယာတာဝန်။
ငါးလုပ်ငန်း	ငါးဖမ်းပိုက် ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ငါးဖမ်းလှေများကို ပြုပြင်ခြင်းနှင့် ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ အင်ဂျင်နှင့် ခြံရံရိုးတံတပ်ဆင် ပစ္စည်းများ ဖြန့်ဖြူးမှု၊ အပူကွေးအဖုံးပါသည့် ငါးထည့်သော သေတ္တာများဖြန့်ဖြူးပေးခြင်း၊ ငါးဖမ်းကိရိယာများ ဖြန့်ဝေခြင်း၊ ငါးလုပ်ငန်း အခြေခံအဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း။
ဆည်မြောင်းရေ အရင်းအမြစ်များ	ဆည်မြောင်း၊ ရေလှောင်ကန်၊ ရေထိန်းတံခါး၊ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် မြေအောက်ရေ အသုံးပြုခြင်း၊ ဆည်/ရေကာတာ ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း / ဆောက်လုပ်ခြင်း။
အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးနှင့် ကြက်ဘဲမွေးမြူရေး သွင်းအားစုများ	ကျွဲနွားတိရစ္ဆာန်နှင့်ကြက်ဘဲ မွေးမြူရေး ဖြည့်တင်းပေးခြင်း၊ အစာကျွေးခြင်း / တိရစ္ဆာန်အစာဖြန့်ဖြူးပေးခြင်း၊ ကိရိယာတန်ဆာပလာများ၊ ကျန်းမာ/သန့်ရှင်းမှုအတွက် ပံ့ပိုးပေးခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းလှုပ်ရှားမှုများ၊ ပျားအုံ၊ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးအတွက် ကိရိယာများနှင့် တန်ဆာပလာများ၊ ကုသပေးခြင်း / ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း၊ တိရစ္ဆာန်များအတွက် အမိုးအကာ (ယာယီဖြစ်သော/ အမြဲတမ်းဖြစ်သော)
စခန်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့်စခန်းစီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍ	
စခန်းစီမံခန့်ခွဲမှု စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်း	စခန်းစီမံခန့်ခွဲမှုအပေါ် လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးခြင်းနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်း။
စခန်း / ဆိုက်နေရာ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း	အများပိုင်နေရာ ရွှေ့ပြောင်းမှု ကိစ္စရပ်များတွင် အခန်းကဏ္ဍ နှင့် တာဝန်များကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း။
စခန်း / ဆိုက်နေရာ စီမံခန့်ခွဲမှု	အများပိုင်နေရာရွှေ့ပြောင်းမှု အခြေအနေ (စခန်း သို့မဟုတ် ဆိုက်နေရာ) တွင် အကူအညီနှင့်ဝန်ဆောင်မှုများကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း။
စခန်း / ဆိုက်နေရာနှင့် သက်ဆိုင်သော သတင်းအချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲမှု	အများပိုင်နေရာ ရွှေ့ပြောင်းမှုအခြေအနေ လမ်းကြောင်းများ အပါအဝင် ဆိုက်နေရာ / စခန်းအဆင့်ရှိ သတင်းအချက်အလက်များ လိုအပ်မှု နှင့် လူဦးရေ စီမံခန့်ခွဲမှု။
လူထုသုံး ကိရိယာ တန်ဆာပလာများ ဖြန့်ဝေခြင်း	လက်သမားအလုပ်အတွက် ရပ်ရွာသုံး ကိရိယာတန်ဆာပလာများ ဖြန့်ဝေခြင်း။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အဖွဲ့များ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
ညှိနှိုင်းရေးကဏ္ဍ	
အရပ်ဘက် စစ်ဘက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး	လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အခြေခံမှုများကို ကာကွယ်ရန်နှင့်မြှင့်တင်ရန်အတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အရေးပေါ်အခြေအနေများတွင် အရပ်ဘက်နှင့်စစ်တပ်မှ အပြန်အလှန်ညှိနှိုင်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်လှုပ်ရှားမှုများ။
အထွေထွေ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု	ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လူသားချင်းစာနာမှုနှင့် / သို့မဟုတ် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဦးတည်သည့် ကြားဝင်ဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန်၊ ရောက်ရှိရန်၊ ညီညွတ်မှုကို တိုးတက်စေရန် အေဂျင်စီများအကြား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုပုံစံများကို အထောက်အပံ့ပေးခြင်း။
လူသားချင်းစာနာရေးရာညှိနှိုင်းရေး	ထိရောက်သော လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများအတွက် ညှိနှိုင်းခြင်း၊ ဆက်သွယ်ခြင်း၊ စောင့်ကြည့်ခြင်း၊ အစီရင်ခံခြင်းနှင့် ဆက်ဆံရေးအတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်း။
သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေး နည်းပညာဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းမှု	ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လူသားချင်းစာနာမှုနှင့် / သို့မဟုတ် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဦးတည်သော ကြားဝင်ဆောင်ရွက်မှုများကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးမည့် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ ဝန်ဆောင်မှုများကို ပေးအပ်ခြင်း။
သတင်းအချက်အလက်စီမံခန့်ခွဲမှု	ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာနှင့် / သို့မဟုတ် ငြိမ်းချမ်းရေး အာရုံစူးစိုက်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပံ့ပိုးပေးသည့် သတင်းအချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲမှု ဝန်ဆောင်မှုများ ပေးခြင်း။
လုံခြုံရေးစီမံခန့်ခွဲမှု	လုံခြုံရေးအန္တရာယ် စောင့်ကြည့်လေ့လာမှုနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှု ထောက်ပံ့ရေး ဝန်ဆောင်မှုများ။
သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျော့ချရေးကဏ္ဍ	
ရပ်ရွာအခြေပြု ဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုနှင့် ဘေးအန္တရာယ် လျော့ချရေး	သင်တန်းများ၊ ရပ်ရွာလူထု စည်းရုံးလှုံ့ဆော်ရေး၊ ရပ်ရွာစီမံကိန်း၊ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများအတွက် အသေးစားလျော့ချရေး အခြေခံအဆောက်အအုံ ပံ့ပိုးပေးခြင်း အပါအဝင် ထိခိုက်လွယ်မှု လျော့ချခြင်းနှင့် ရပ်ရွာအဆင့်တွင် စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ခြင်း။
သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှု မူဝါဒနှင့် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	အမျိုးသားအဆင့် ဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှု ဗဟိုဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများကို အားကောင်းစေသည့် မူဝါဒ နှင့် ဥပဒေများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအား အထောက်အကူပြုရန်။
သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် တုန့်ပြန်ခြင်းစီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်း	ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်အဆင့် (ရပ်ရွာအဆင့် မှလွဲ၍) တွင် အရေးပေါ် စီမံကိန်း၊ အရေးပေါ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုအတွက် အင်အားဖြည့်တင်းခြင်း။ လုံခြုံရေး အမိုးအကာများ၊ အရေးပေါ် စီမံကိန်း၊ ကျောင်း အခြေပြု DRR စသည်မှတစ်ဆင့် ဘက်စုံ ဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုနှင့် တုံ့ပြန်မှု စီမံကိန်းကို ပံ့ပိုးပေးခြင်း။
သဘာဝဘေးနှင့်ဆိုင်သော ပြည်သူ့အသိအမြင်၊ ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေး	သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အပေါ် နားလည်မှုနှင့် အသိအမြင်ရှိမှု တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ ကွဲပြားသော နည်းလမ်းများကို အသုံးပြု၍ IEC ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ဖြန့်ဝေခြင်း
ဘေးအန္တရာယ်၊ နှင့်အန္တရာယ်အကဲဖြတ်ချက်	မတူကွဲပြားသော ဘေးအန္တရာယ်များ၏ ထိခိုက်လွယ်စေမှုနှင့် အန္တရာယ် ဆန်းစစ်အကဲဖြတ်ချက် (တစ်နိုင်ငံလုံးအနှံ့ ဒေသအနှံ့၊ ဘေးအန္တရာယ်အလိုက်)။ ဘေးအန္တရာယ်မြေပုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆက်စပ်သော အခြားသုတေသနပြုခြင်း။
သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျော့ပါးရေး ခေတ်ရေစီးကြောင်း	ကဏ္ဍအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဦးစားပေးစီမံကိန်းများအတွက် DRR ကို ပေါင်းစည်းခြင်း။
ဘက်စုံအန္တရာယ် ကြိုတင်သတိပေးစနစ်များ	အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း / တိုးမြှင့်ခြင်း အစောပိုင်းသတိပေးစနစ်များ၊ ဘေးအန္တရာယ်များကို ကြိုတင်ခန့်မှန်းခြင်းနှင့် စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်းကို တိုးတက်စေရန် ပံ့ပိုးခြင်း။
ပညာရေးကဏ္ဍ	
ပညာရေးတွင် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင် တုံ့ပြန်မှု	အရေးပေါ်အခြေအနေ ပညာရေးအတွက် ပြင်ဆင်မှုနှင့်တုန့်ပြန်မှုစွမ်းရည် တိုးတက်စေခြင်း။
အစောပိုင်းကလေးဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	အရည်အသွေးရှိသော ECD ဝန်ဆောင်မှုများနှင့် အားဖြည့်စနစ်များကို တိုးချဲ့ခြင်း။
ပညာရေးအတွက် အစားအစာ/ငွေကြေး	ကျောင်းများတွင် ကျောင်းအပ်မှု၊ ကျောင်းတက်မှုနှင့် ကျောင်းနေမှု တိုးမြှင့်နိုင်ရန်အတွက် ကျောင်းသားများနှင့် / သို့မဟုတ် ဆရာများအား အစားအစာနှင့် / သို့မဟုတ် ငွေသားထောက်ပံ့ခြင်း။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အခွဲများ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
သမားရိုးကျ မဟုတ်သော ပညာရေး	အခြားရွေးချယ်စရာ ပညာရေး၏ ပိုမိုကောင်းမွန်သော လွှမ်းမိုးမှု၊ အရည်အသွေးနှင့် ဆီလျော်မှု။
အရည်အသွေးရှိသော အခြေခံပညာရေး / ပုံမှန်ပညာရေး	အစိုးရမှပံ့ပိုးထားသည့် တစ်တန်းထဲကျောင်း၊ အတန်းစုံကျောင်းများတွင် အခြေခံပညာရေးသင်ကြားမှုနှင့် သင်ယူခြင်း၊ အလေ့အကျင့်များ၏ အရည်အသွေး တိုးတက်စေခြင်း။
သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကဏ္ဍ	
ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများနှင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး	သဘာဝအရင်းအနှီးနှင့် ဂေဟစနစ် ဝန်ဆောင်မှုများရရှိရေးအတွက် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး စီမံကိန်းများ၊ မျိုးစိတ်များနှင့်၎င်းတို့၏ နေရင်းဒေသများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ရည်ရွယ်ချက်များနှင့်အတူ အလွန်အကျွံ မျိုးသုဉ်းမှုနှုန်းနှင့် ဇီဝဗေဒဆိုင်ရာ အပြန်အလှန်တိုက်စားမှု ဂေဟစနစ်များအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုလျှော့ချရေး	ရေရှည် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုပမာဏ သို့မဟုတ် နှုန်းကို ကန့်သတ်ထားသော စီမံကိန်းများနှင့် လှုပ်ဆောင်မှုများ (ဥပမာ - နည်းပညာအသစ်များ မိတ်ဆက်ပေးခြင်း၊ ပစ္စည်းကိရိယာများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှု / စားသုံးသူအလေ့အထများ ပြောင်းလဲခြင်း။
ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာမူဝါဒ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	မဟာဗျူဟာကျသော အစီအစဉ်များ၊ ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ခြုံငုံသုံးသပ်ချက်များ၊ စာတမ်းများ၊ မဟာစီမံကိန်းများ၊ စံသတ်မှတ်ချက်များ စသည်တို့အပါအဝင် အမျိုးသားရေးမူဝါဒများအား ဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ပြင်ဆင်မှု၊ ဗဟုသုတဖလှယ်မှုကို ပံ့ပိုးပေးခြင်း။
သစ်တော	သစ်တော ပြုန်းတီးမှုနှင့် သစ်တော ပြန်လည်စိုက်ပျိုးမှု ကြိုးပမ်းချက်များ၊ ရေရှည်အကျိုးဖြစ်စေရေးအတွက် ခြံ့ချိန်မှုရှိသော သစ်ထုတ်ခြင်း၊ လူထုအခြေပြုသစ်တောများနှင့် သစ်မဟုတ်သော သစ်တောထွက် ပစ္စည်းများ၏ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲသော ရင်းမြစ်ရှာဖွေခြင်းများ အပါအဝင် သစ်တောဧရိယာများနှင့် ဆက်စပ်သည့် စီမံကိန်းများ။
ပြန်လည် ပြည့်ဖြိုးမြေစွမ်းအင်နှင့်စွမ်းအင် ထိရောက်မှု	နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်၊ လေ၊ ဇီဝဓာတ်ငွေ့၊ ဇီဝလောင်စာ၊ ရေအားလျှပ်စစ်နှင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများစသည့် ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြေစွမ်းအင် အရင်းအမြစ်များကို ပံ့ပိုးခြင်း၊ ကနဦး စီစဉ်ခြင်းမှသည် လည်ပတ်ခြင်းနှင့်လက်ရှိစနစ်များ၏ စွမ်းအင်ထိရောက်မှု တိုးမြှင့်ခြင်းကို တိုင်းတာခြင်း။
စားနပ်ရိက္ခာကဏ္ဍ	
လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းများအတွက် အစားအစာ	ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ သင်တန်းများစသည့် အထောက်အကူပြုသော သင်တန်းသား / ပရိသတ် / တက်ရောက်သူများအတွက် အစားအစာအထောက်အပံ့များ ပံ့ပိုးပေးသည့် စီမံကိန်းများ။ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုအချို့ ပါဝင်နိုင်သည်။
အလုပ်အတွက် အစားအစာ	ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသော အလုပ်သမားများအား စားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့မှုကို အာရုံစိုက်သည့် စီမံကိန်းများ။ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုအချို့ ပါဝင်သည်။
အထွေထွေ အစားအစာ ဖြန့်ဖြူးခြင်း	အထူးသဖြင့် ထိခိုက်လွယ်သော အိမ်ထောင်စုများသို့ အစားအစာရိက္ခာများ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း။ အစားအစာမဟုတ်သော လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းရန် ငွေသားထောက်ပံ့မှုအချို့ ပါဝင်နိုင်သည်။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အဖွဲ့များ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍ	
တရားမျှတမှု လက်လှမ်းမီစေရေး	လူ့အခွင့်အရေးစည်းမျဉ်းများနှင့် စံနှုန်းများအရ အခွင့်အလမ်းနည်းပါးသော အုပ်စုများမှ လူများ၏ မကျေနပ်မှုများကို တရားစီရင်ရေးစနစ်မှတစ်ဆင့် ရှာဖွေခြင်းနှင့် ရယူခြင်းစွမ်းရည်ကို ထောက်ပံ့သော လှုပ်ရှားမှုများ။
စီးပွားရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးမူဝါဒ / စီမံကိန်း ရေးဆွဲခြင်း	မက်ခရိုစီးပွားရေး၊ ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒနှင့် စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်း၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးဆန်းစစ်ခြင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်းနှင့် ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသော လှုပ်ရှားမှုများ။
ရွေးကောက်ပွဲများ	ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အကူအညီနှင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာရေး၊ ရွေးကောက်ပွဲအာဏာပိုင်များ၏ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ခြင်း၊ မဲဆန္ဒရှင် ပညာပေးခြင်း။
အိမ်ရာ၊ ပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် မြေယာပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု	အတင်းအဓမ္မနှင့်ထုတ်ခြင်း၊ မြေယာပဋိပက္ခများကို ငြိမ်းချမ်းစွာဖြေရှင်းခြင်း၊ မြေယာနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေအသစ်များ ပြဋ္ဌာန်းခြင်းကို စောင့်ကြည့်ခြင်း၊ ပစ္စည်းဥစ္စာပိုင်ဆိုင်မှု အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကို သေချာစေခြင်းနှင့် ပတ်သက်သော လှုပ်ရှားမှုများ။
လူ့အခွင့်အရေး စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်း	လူ့အခွင့်အရေးစွမ်းဆောင်ရည်ကို စောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ လူ့အခွင့်အရေးဥပဒေနှင့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများကို လိုက်နာခြင်း။ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ အန္တရာယ်များ နှင့်ချိုးဖောက်မှုများ၏ လမ်းကြောင်းနှင့်ပုံစံများအပေါ် သတင်းအချက်အလက် စုဆောင်းခြင်း။
လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ရေးနှင့် ထောက်ခံအားပေးမှု	လူ့အခွင့်အရေး၊ နိုင်ငံတကာ လူ့သားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဥပဒေနှင့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများ မြှင့်တင်ရန်။ လူ့အခွင့်အရေးကို ပံ့ပိုးသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ်များနှင့် ကွန်ဗင်းရှင်းများ၏ ထောက်ခံအားပေးမှုတွင် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှုများ ပါဝင်သည်။
အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ခိုင်မာမှုနှင့် ပြည်သူ့အုပ်ချုပ်ရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု	အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများကို အားဖြည့်ခြင်းနှင့် ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံခန့်ခွဲရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုကို အားပေးခြင်း။
ဥပဒေပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး	ဥပဒေရေးရာနှင့် တရားစီရင်ရေးစနစ်များကို ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဥပဒေ မူကြမ်းရေးဆွဲခြင်း၊ ဥပဒေရေးရာလေ့ကျင့် သင်ကြားခြင်းနှင့် ပညာရေး၊ ဥပဒေရေးရာ အကြံဉာဏ်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ရာဇဝတ်မှုကာကွယ်တားဆီးရေးတို့၏ အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ခိုင်မာအောင်လုပ်ဆောင်ခြင်း။
မီဒီယာနှင့် သတင်းအချက်အလက် စီးဆင်းမှု	ကျွမ်းကျင်မှု၊ ပုံနှိပ်မီဒီယာနှင့် ထုတ်လွှင့်သည့် မီဒီယာများ၏ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် သမာဓိရှိမှု နှင့် အများပြည်သူဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် သတင်းစီးဆင်းမှုတို့အား တိုးတက်စေရေး လှုပ်ရှားမှုများ။
ပြည်သူ့ ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှု	ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ တာဝန်ခံမှု၊ ပြည်သူ့အသုံးစရိတ် စီမံခန့်ခွဲမှုတို့အား အားကောင်းစေသည့် လုပ်ငန်းများ။
တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး	လူသိရှင်ကြား ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း၊ အညီအမျှ ပြဋ္ဌာန်းပေးခြင်းနှင့် လွတ်လပ်စွာ စီရင်ဆုံးဖြတ်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေး စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ကိုက်ညီသော ဥပဒေများအပေါ် တာဝန်ခံမှု ရှိစေရန် ရည်ရွယ်သည့် လှုပ်ရှားမှုများ။
အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်း အားကောင်းစေခြင်း	လူထုကိုယ်စားပြုခြင်းနှင့် လူထုပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်း စီမံကိန်းရေးဆွဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အောက်ခြေအဖွဲ့အစည်းများ၊ အဖွဲ့အစည်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အပါအဝင် ရပ်ရွာလူထုပါဝင်မှုနှင့် ဦးဆောင်မှုကို ထောက်ပံ့သော လှုပ်ရှားမှုများ။
ပွင့်လင်းမြင်သာမှု / တာဝန်ခံမှု	အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် EITI အပါအဝင် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့်တာဝန်ခံမှုကို အားဖြည့်ပေးသည့် လုပ်ငန်းများ။
ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ	
အခြေခံကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု	အခြေခံနှင့် အခြေခံကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု အစီအစဉ်များ၊ သူနာပြုနှင့် သူနာပြုစောင့်ရှောက်မှု အစီအစဉ်များ၊ အခြေခံကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုနှင့် ဆက်စပ်သော ဆေးဝါးများ၊ ဆေးဝါးများနှင့် ကာကွယ်ဆေးများထောက်ပံ့ခြင်း။ ရွှေ့လျားဆေးခန်းများ၊ အရိုးအထူးကု ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများ။
ရပ်ရွာအိမ်ရာအခြေပြု ပြုစုစောင့်ရှောက်မှု	သူ / သူမ၏ မိသားစုမှ အိမ်တွင် တစ်ဦးချင်း ကုသမှုပေးခြင်းနှင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ဝတ္ထုပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် လူမှုစိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ကျွမ်းကျင်သော လူမှုဝန်ထမ်းအရာရှိများနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများက ကူညီခြင်း။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အဖွဲ့များ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
ကူးစက်တတ်သော ရောဂါများထိန်းချုပ်ခြင်း	ပုံမှန်နှင့် အရေးပေါ်ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း အစီအစဉ်များ၊ ငှက်ဖျား၊ တီဘီနှင့် အိပ်ချ်အိုင်ဗွီ / အေအိုင်ဒီအက်စ်မှအပ ကူးစက်ရောဂါနှင့် ကပ်ပါးရောဂါများမှ ကာကွယ်ခြင်းနှင့် ထိန်းချုပ်ခြင်း။ ၎င်းတွင် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့ရောဂါများ၊ ရောဂါသယ်ဆောင်သော အင်းဆက်ပိုးမွှားများမှတစ်ဆင့် ဖြစ်ပွားသော ကူးစက်ရောဂါများ ပါဝင်သည်။
ရောဂါ စောင့်ကြည့်ရေး	ရောဂါကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးစနစ်ကို ထောက်ပံ့ပေးနေသော လှုပ်ရှားမှုများကို အစီရင်ခံခြင်း။ (WHO နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အစီရင်ခံရသည့် စောင့်ကြည့်ကြည့်ရှုသည့် အချက်အလက်များ ပါဝင်သော EWARS။)
အန္တရာယ်လျှော့ချရေး	စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ အသုံးပြုခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် စိတ်ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးထိခိုက်မှုများကို လျှော့ချရန် ရည်ရွယ်သည့်မူဝါဒများ၊ အစီအစဉ်များနှင့် စီမံကိန်းများ။
ကျန်းမာရေး စစ်တမ်း	မည်သည့် ကျန်းမာရေး အကဲဖြတ်မှု သို့မဟုတ် စစ်တမ်းများကိုမဆို လှုပ်ဆောင်ခြင်း။
ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု- စွန့်ပစ်ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲမှု	စွန့်ပစ်ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲမှုအတွက် ယာယီဆေးခန်းများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းဆေးခန်းများ အပါအဝင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဆေးခန်းများသို့ ပံ့ပိုးပေးခြင်း။
ကျန်းမာရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု	ဒေသအတွင်းရှိ ကျန်းမာရေး လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များအကြား လှုပ်ရှားမှုများကို တက်ကြွစွာညှိနှိုင်းခြင်း ပါဝင်သော မည်သည့်လုပ်ငန်းအမျိုးအစားမဆို။
ကျန်းမာရေး ပညာရေး	ကျန်းမာရေးဗဟုသုတနှင့် အလေ့အကျင့်တိုးတက်စေရန် ပြည်သူလူထု၏ သတင်းအချက်အလက်၊ ပညာရေးနှင့်သင်တန်းများ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် အသိပညာပေးရေးလှုပ်ရှားမှုများ။
ကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုများ - ကိရိယာနှင့် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ	လက်ရှိ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဌာန၏ ပစ္စည်းကိရိယာများနှင့် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကို ထောက်ပံ့သော လှုပ်ရှားမှုများ၊ ကျန်းမာရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ၊ ဆေးပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ရေး ပစ္စည်းများပါဝင်သည်။
ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများ - လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်	လက်ရှိကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုဌာနများ၏ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် အစိတ်အပိုင်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြု လှုပ်ရှားမှုများ။
ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများ - အခြေခံအဆောက်အအုံ	အမြဲတမ်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အဆောက်အအုံအသစ်များ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် လက်ရှိကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်း။
HIV / AIDS အစီအစဉ်	အိပ်ချ်အိုင်ဗွီ / အေအိုင်ဒီအက်စ်ကူးစက်ခြင်း၊ ကာကွယ်ခြင်းနှင့် စောင့်ရှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ အသိပညာမြှင့်တင်ခြင်း။ STI ဝန်ဆောင်မှုများပေးခြင်း၊ VCCT (အကြံပေးခြင်းနှင့်စစ်ဆေးခြင်း)၊ မိခင်မှ ကလေးသို့ ကူးစက်ခြင်းကိုတားဆီးခြင်း၊ ARV / ART ကို ထောက်ပံ့ခြင်း။
ငှက်ဖျားရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးအစီအစဉ်	စမ်းသပ်ခြင်း၊ ကာကွယ်ခြင်း၊ ကုသခြင်းနှင့် ဂရုစိုက်ခြင်းအပါအဝင် ငှက်ဖျားရောဂါ ကာကွယ်ခြင်းနှင့် ထိန်းချုပ်ခြင်း။
မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေး	အသက် ၅ နှစ်အောက် ကလေးငယ်များနှင့် ကလေးမိခင်များအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း။
စိတ်ကျန်းမာရေးနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှု	စိတ်ကျန်းမာရေး လှုပ်ရှားမှုများ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုနှင့် လူမှုစိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှု။
မျိုးဆက်ပွား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု	မျိုးဆက်ပွား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် မွေးကင်းစကလေးများနှင့် မိခင်များ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့် သေဆုံးမှုများကို ကာကွယ်ရန် လှုပ်ရှားမှုများ၊ မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုများကို ထောက်ပံ့ပေးသော လှုပ်ရှားမှုများ။
တီဘီအစီအစဉ်	အသစ် သို့မဟုတ် လက်ရှိဖြစ်ပွားနေဆဲ တီဘီဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် အစီရင်ခံခြင်းနှင့် တီဘီကုသမှု (DOTS) နှင့် စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ဆက်စပ်သည့် လှုပ်ရှားမှုများ။
ရောဂါသယ်ဆောင်သည့် ပိုးမွှား ထိန်းချုပ်မှု နည်းလမ်းများ	ခြင်ထောင်များ ဖြန့်ဖြူးခြင်းနှင့် အိမ်တွင်း သို့မဟုတ် ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မှိုင်းတိုက်ခြင်း ကဲ့သို့သော ရောဂါသယ်ဆောင်သည့် ပိုးမွှား ထိန်းချုပ်မှု လုပ်ငန်းများ။
အခြေခံအဆောက်အအုံကဏ္ဍ	
ပြန်လည်ထူထောင်ရေး - လူထုအခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် ပံ့ပိုးမှု	အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းအတွက် ငွေကြေးအသုံးမပြုဘဲ လမ်းသစ်၊ တံတား၊ အပန်းဖြေခြင်း၊ လျှပ်စစ် သို့မဟုတ် အခြားအဆောက်အအုံသစ်များကဲ့သို့ ရပ်ရွာအခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ခြင်းကို ထောက်ပံ့ခြင်း။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အဖွဲ့များ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းကဏ္ဍ	
အလုပ်အတွက် ငွေကြေး	အရေးပါသော လူထုအဆင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ (ဆိပ်ခံများ၊ လူသွားလမ်းများ၊ လမ်းမများ၊ ကျောင်းများ၊ ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံများ) ကို ဆောက်လုပ် / ပြုပြင်ရာတွင် ပါဝင်သူ လူတစ်ဦးချင်းစီအား ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု၊ ဝင်ငွေ မြန်ဆန်စွာ ရရှိစေရေးအတွက် အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေခြင်း၊ နည်းစနစ်များနှင့် ဒေသခံအလုပ်သမားများ အသုံးပြုခြင်း။
ငွေကြေး ထောက်ပံ့မှု	ထိခိုက်လွယ်သော လူပုဂ္ဂိုလ်များ သို့မဟုတ် အိမ်ထောင်စုများအား အစားအစာနှင့် အစားအစာ မဟုတ်သော ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းရန် သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရန်အတွက် မရှိမဖြစ် လိုအပ်သော ပစ္စည်းများကို ဝယ်ရန်အတွက် ခြွင်းချက်မရှိ ငွေသား / ထောက်ပံ့ငွေ (ချေးငွေမဟုတ်) ပေးခြင်း။
ဝင်ငွေတိုးတက်စေရေး ပံ့ပိုးမှု	ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းကို ထောက်ပံ့ရန် ထိခိုက်လွယ်သော လူပုဂ္ဂိုလ်များသို့မဟုတ် အိမ်ထောင်စုများအား ငွေကြေး ထောက်ပံ့မှု။
အသေးစားချေးငွေ	ပုံမှန်အားဖြင့် ဘဏ်စနစ်မှတစ်ဆင့် ချေးငွေရရှိရန် အရည်အချင်းမပြည့်မီ သူများ (ဥပမာ အမျိုးသမီးများ၊ မြေယာမဲ့နှင့် အခြားအပယ်ခံအုပ်စုများ) ကို ၎င်းတို့၏အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရန် အသေးစားချေးငွေ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း။
CSO များအား ပံ့ပိုးမှု	ရပ်ရွာအခြေပြု အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူငယ်အုပ်စုများ၊ အမျိုးသမီးအုပ်စုများနှင့်အခြား မိမိဘာသာ အကူအညီ ပေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများ - လူထုအခြေပြုလှုပ်ရှားမှုများနှင့် အမျိုးသမီးကွန်ယက်များကို အားဖြည့်ခြင်းများ အပါအဝင် လူထုအခြေပြုအဖွဲ့အစည်းများအား ထောက်ပံ့ခြင်း/ စွမ်းရည်တည်ဆောက်ပေးခြင်း
အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေး	အလုပ်သမားဈေးကွက်အတွင်းရှိ အလုပ်တစ်ခုအတွက် လိုအပ်သော ဗဟုသုတ၊ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အရည်အချင်းများရှိလာစေရန် တစ်ဦးချင်းစီအား သင်တန်းပေးခြင်း။
ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ	
လက်ရှိတွင် ကဏ္ဍခွဲ ခွဲခြား သတ်မှတ်ခြင်းမရှိပါ။	
မိုင်းရှင်းလင်းရေးကဏ္ဍ	
မိုင်းနှင့် ERW (ပေါက်ကွဲစေနိုင်သော စစ်အကြွင်းအကျန်) တို့အား လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှု အနေနှင့် ရှင်းလင်းခြင်း	မြေမြှုပ်မိုင်းများနှင့် ပေါက်ကွဲစေနိုင်သော စစ်ပစ္စည်း အကြွင်းအကျန်များကို ဖယ်ရှားခြင်းနှင့် ၎င်းတို့နှင့်အတူ အန္တရာယ်ရှိသော နေရာများအား အမှတ်အသားပြုခြင်း သို့မဟုတ် စည်းတားခြင်း။ စစ်တမ်းများ ကောက်ယူခြင်း၊ မြေပုံရေးဆွဲခြင်း၊ မိုင်းနေရာမှတ်သားခြင်း၊ မိုင်းရှင်းလင်းခြင်း၊ လှုပ်ဆောင်ချက်များ။
မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ထောက်ခံအားပေးမှု	နိုင်ငံများအား မိုင်းများ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ကုန်သွယ်ခြင်း၊ တင်ပို့ခြင်း သို့မဟုတ် အသုံးပြုခြင်းကို အဆုံးသတ်ရန်နှင့် မြေမြှုပ်မိုင်းများနှင့် ပေါက်ကွဲစေနိုင်သော စစ်ပစ္စည်းအကြွင်းအကျန်များ နှင့်ဆက်စပ်ထိခိုက်ရသော မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများကို ထိန်းသိမ်းရန် ရည်ရွယ်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ်များနှင့် သဘောတူညီချက်များတွင် ပါဝင်ရန်အားပေးသည့် လှုပ်ရှားမှုများ။
မိုင်းအန္တရာယ်ပညာပေးခြင်း	အသိပညာပေးခြင်းနှင့်အတူ အမှုအကျင့်ပြောင်းလဲခြင်းကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြင့် မိုင်းများပေါက်ကွဲမှု၊ မပေါက်ကွဲသေးသော စစ်လက်နက် ပစ္စည်းများကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှုကို လျော့ချရန် ရည်ရွယ်သည့် ပညာပေးရေး လှုပ်ရှားမှုများ။ လှုပ်ရှားမှုများတွင် လူထု - သတင်းအချက်အလက် လှုံ့ဆော်ရေးများ၊ ပညာရေးနှင့်သင်တန်းများ၊ လူထုအား ထိတွေ့ဆက်သွယ်မှုများ ပါဝင်ခြင်း။
သို့လှောင်ထားသော ပစ္စည်းများအား ဖျက်စီးခြင်း	သက်ဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစာချုပ်များ၊ သဘောတူညီချက်များနှင့်အညီ နိုင်ငံများသို့ ၎င်းတို့၏ မိုင်းများကိုဖျက်ဆီးပစ်နိုင်စေရန် ကူညီခြင်း။
ထိခိုက်နစ်နာသူများအတွက် ကူညီပေးရေး	မိုင်း / ERW ဒုက္ခသည်များ၊ သူတို့၏ မိသားစုများနှင့် မိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသော လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ ချက်ချင်းနှင့် ရေရှည်လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းရန်အတွက် လှုပ်ဆောင်ချက်များ။ ထိခိုက်နစ်နာမှုအကူအညီအတွက် တိကျသော သတင်းအချက်အလက်စနစ်များ၊ အရေးပေါ်နှင့် ဆက်လက်ဆေးကုသမှု၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လူမှုရေးဆိုင်ရာ ပါဝင်မှု၊ စီးပွားရေး ပြန်လည်ထူထောင်ပေးမှု၊ မိုင်း နှင့် ERW များ၏ သားကောင်များအတွက် ထိရောက်သော ကုသမှု၊ စောင့်ရှောက်မှုနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကိုတိုးမြှင့်သော ဥပဒေများနှင့်အမျိုးမျိုးပြည်သူဆိုင်ရာ မူဝါဒများ။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အဖွဲ့များ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
အစားအစာမဟုတ်သောပစ္စည်းများ	
NFI အကဲဖြတ်ချက်	အစားအစာမဟုတ်သော ပစ္စည်းများ လိုအပ်ချက်ကို အကဲဖြတ်ခြင်း
NFI ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု	အစားအစာမဟုတ်သော ပစ္စည်းများ ကူညီရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု
NFI ဖြန့်ဖြူးခြင်း	ပလတ်စတစ်အခင်းများ၊ အိမ်သုံးကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ဖြန့်ဖြူးခြင်း။
အာဟာရကဏ္ဍ	
ကလေးသူငယ်များ ဖြည့်စွက်စာကျွေးခြင်း	- မွေးကင်းစနှင့် ကလေး ဖြည့်စွက်စာ အာဟာရကျွေးခြင်း - ထောက်ပံ့ကူညီပေးရေးအဖွဲ့များဖွဲ့ခြင်းနှင့် အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲများ (မိခင် ထောက်ပံ့ကူညီရေးအဖွဲ့များ၊ ချက်ပြုတ်ခြင်းဆိုင်ရာ သရုပ်ပြခြင်း)
အာဟာရချို့တဲ့ခြင်း ကုသမှု အစီအစဉ်	- “အလယ်လက်မောင်းထိပ် အဝန်းအဝိုင်းနေရာ” ကို အသုံးပြု၍ အာဟာရချို့တဲ့သူများအား ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်း။ - ဆေးရုံရှိ ကျန်းမာရေးလုပ်သားများမှ အာဟာရကုသမှုနှင့် ဆေးကုသမှုများကြောင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအရ ရှုပ်ထွေးမှုဖြစ်နေသည့် ၆-၅၉ လအရွယ် ကလေးငယ်များအတွက် အရေးပါသော ပြင်းထန်သည့် အာဟာရချို့တဲ့မှုကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း ၆ လမှ ၅၉ လအရွယ် ကလေးများအတွက် ပြင်းထန်အရေးကြီးသည့် အာဟာရချို့တဲ့မှုကို ကျန်းမာရေးဆေးခန်းများ (သို့) ရွေးလျားဆေးခန်းများမှတစ်ဆင့် အာဟာရနှင့် ဆေးကုသမှုများဖြင့် စီမံသည်။
အာဟာရဖြန့်ဝေခြင်းအစီအစဉ်	- ပစ်မှတ်ထား အာဟာရဖြန့်ဝေခြင်းကို အာဟာရချို့တဲ့နေသည့် အသက် ၆ လမှ ၅၉ လအထိ ကလေးငယ်များ/ ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် နို့တိုက်မိခင်များအား ထောက်ပံ့ပေးခြင်း - လွှမ်းမိုးအာဟာရဖြန့်ဝေခြင်းကို အသက် ၆ လမှ ၅၉ လအထိ ကလေးငယ်များ နှင့်/ သို့မဟုတ် ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် နို့တိုက်မိခင်များအား ထောက်ပံ့ပေးခြင်း
အာဟာရဆေးပြား၊ ဆေးမှုန့်များတိုက်ကျွေးခြင်း	- ဘက်စုံအာဟာရ ဆေးပြားများကို ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် နို့တိုက်မိခင်များအား တိုက်ကျွေးခြင်း နှင့်/ သို့မဟုတ် ဘက်စုံအာဟာရမှုန့်များကို အသက် ၅ နှစ်အောက်ကလေးများအား တိုက်ကျွေးခြင်း
အထောက်အထားအခြေပြု ဆောင်ရွက်ခြင်း	- လူဦးရေ၏ အာဟာရအခြေအနေနှင့် ယင်းတို့အပေါ် သက်ရောက်နေသည့် အချက်အလက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပုံမှန် အချက်အလက် ကောက်ယူခြင်း/ အခြေခံ အချက်အလက် ကောက်ယူခြင်း - အာဟာရချို့တဲ့ခြင်း ပုံနှိပ်ဖြစ်ပွားမှုကို ဆုံးဖြတ်ပေးနိုင်ရန် သင့်လျော်သော နမူနာနည်းလမ်းများဖြင့် “အလယ်လက်မောင်းထိပ် အဝန်းအဝိုင်းနေရာ” ကို အသုံးပြု၍ လူဦးရေ၏ အာဟာရအခြေအနေကို အကဲဖြတ်ခြင်း။ - အာဟာရချို့တဲ့ခြင်း ပုံနှိပ်ဖြစ်ပွားမှုကို ဆုံးဖြတ်ရန် သင့်လျော်သော နမူနာနည်းလမ်းများဖြင့် “အရပ်အမြင့်အတွက် ကိုယ်အလေးချိန်တိုင်းတာမှု” ကို အသုံးပြု၍ လူဦးရေ၏ အာဟာရအခြေအနေကို အကဲဖြတ်ခြင်း။ - အာဟာရချို့တဲ့သူများကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းအပြင် အာဟာရချို့တဲ့လူနာများအား လွှဲပြောင်းခြင်းတို့လည်း ပါဝင်ပါသည်။
အာဟာရဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်း သင်တန်းများ	အာဟာရဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရန် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးခြင်း/ သင်တန်းပေးခြင်း။ သင်တန်းအမျိုးအစားများမှာ - - “အလယ်လက်မောင်းထိပ် အဝန်းအဝိုင်းနေရာ” ကို အသုံးပြု၍ အာဟာရအခြေအနေကို အကဲဖြတ်ခြင်း(MUAC)၊ လူနာလွှဲပြောင်းပေးခြင်းနှင့် ရပ်ရွာ စည်းရုံးရေး အတွက် သင်တန်း - ပြင်းထန်အာဟာရချို့တဲ့ခြင်း/အတွင်းလူနာကုထုံး/ အပြင်လူနာကုထုံးတို့နှင့်ဆိုင်သော အာဟာရချို့တဲ့မှု၏ ပေါင်းစပ်စီမံခန့်ခွဲခြင်း အတွက် သင်တန်း - ပြင်းထန် အာဟာရချို့တဲ့ခြင်း/ပြင်ပလူနာကုထုံး တို့နှင့်ဆိုင်သော အာဟာရချို့တဲ့မှု၏ ပေါင်းစပ်စီမံခန့်ခွဲခြင်း အတွက် သင်တန်း - လတ်တလော အာဟာရချို့တဲ့ခြင်းအား ကုသခြင်းနှင့် ကလေးသူငယ်အာဟာရ ကျွေးမွေးခြင်းတို့နှင့်ဆိုင်သော အာဟာရချို့တဲ့မှု၏ပေါင်းစပ်စီမံခန့်ခွဲခြင်းအတွက် သင်တန်း - ကလေးသူငယ်များ ဖြည့်စွက်စာကျွေးခြင်းအတွက်သင်တန်း - SMART survey အတွက်သင်တန်း - အရေးပေါ်ပြင်ဆင်မှုနှင့် တုံ့ပြန်မှုအတွက်သင်တန်း

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အခွဲများ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရေး/ ပဋိပက္ခတားဆီးရေးကဏ္ဍ	
အရပ်ဘက် အုပ်ချုပ်ရေး	အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့များအား စောင့်ကြည့်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြန်လည်သင်တန်းပေးခြင်း။
ပဋိပက္ခအသွင်ပြောင်းရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု (လူမှုပေါင်းစည်းရေးနှင့် ပြန်လည်ရင်ကြားစေရေး)	ပဋိပက္ခအသွင်ပြောင်းခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အရပ်ဘက် လှုပ်ရှားမှုများအတွက် ပံ့ပိုးမှု (လူမှုပေါင်းစည်းရေးနှင့် ပြန်လည်ရင်ကြားစေရေး) ။ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ခြင်း၊ (အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး) စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်း၊ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု၊ ဖလှယ်ရေးအစီအစဉ်များနှင့် သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်ခြင်း။
အကောက်ခွန်နှင့် နယ်စပ်ထိန်းချုပ်မှု	အကောက်ခွန်နှင့် နယ်စပ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ခိုင်မာစေသော လှုပ်ရှားမှုများ။ စွမ်းဆောင်ရည်တည်ဆောက်ခြင်း၊ စောင့်ကြည့်ခြင်း။
ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရေး/ ပဋိပက္ခတားဆီးရေးကဏ္ဍ	
စစ်မှုထမ်းများအား စစ်တပ်မှ ထွက်ခွာခွင့်ပြုခြင်း	တပ်မှ ထွက်ထားသော စစ်မှုထမ်းများအား ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းနှင့် ပြန်လည်ပေါင်းစည်းရေးကို အားပေးသည့် လှုပ်ရှားမှုများ။
ကလေးများအား စစ်တပ်မှ ထွက်ခွာခွင့်ပြုခြင်း (ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီ ဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ် ၁၆၅၂ အရ ထွက်ခွာစေခြင်းနှင့် ပြန်လည်ပေါင်းစည်းခြင်း အပါအဝင်)	အသက်မပြည့်သေးသည့် ကလေးစစ်သားစုဆောင်းခြင်း တားဆီးနှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းများ။ လက်နက်ကိုင်တပ်များ / အုပ်စုများမှ စုဆောင်းအသုံးပြုသော ကလေးသူငယ်များအား စစ်တပ်မှ ထွက်ခွာခွင့်ပြုခြင်း / ပြန်လည်ထူထောင်ရေး / ပြန်လည်ပေါင်းစည်းရေးအတွက် ပံ့ပိုးမှုများ။
GCRV စောင့်ကြည့် လေ့လာခြင်း နှင့်အစီရင်ခံခြင်း	ကုလသမဂ္ဂ၏ လုံခြုံရေးဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် ၁၆၅၂ အရ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများအတွင်း ပြင်းထန်သော ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက် စုဆောင်းမှုကို အထောက်အပံ့ပေးခြင်း။ သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ မုဒိမ်းမှုနှင့်အခြားလိင်အကြမ်းဖက်မှုများ၊ ပြန်ပေးဆွဲခြင်း၊ ကျောင်းများနှင့်ဆေးရုံများကို တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများကို ငြင်းပယ်ခြင်း။
ပဋိပက္ခဒဏ်ခံ အခြေခံအဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး	ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားဒေသများရှိ အခြေခံအဆောက်အအုံများအား ပဋိပက္ခ အလွန်ကာလ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး။
အလင်းဝင်လာသူများ အတွက် ရေရှည်ဖြေရှင်းနည်းများ အတွက်အထောက်အပံ့	အလင်းဝင်ရန် ပြင်ဆင်မှုကို ထောက်ပံ့လှုပ်ရှားမှုများ၊ သတင်းအချက်အလက် ရယူခြင်း၊ တရားမျှတမှု ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း။
ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	
ဘဏ္ဍာရေး လက်လှမ်းမီမှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးပါဝင်မှု	ဘဏ္ဍာရေးကြားဝင်ဆောင်ရွက်မှုကို တိုးချဲ့ရန်၊ တိုးတက်စေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုနှင့် စီးပွားရေးကဏ္ဍများတစ်လျှောက်တွင် အကျိုးအမြတ်များပျံ့နှံ့မှု သေချာစေရန်အတွက် မူဝါဒဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမှုများ၊ နည်းပညာ အကူအညီနှင့် ရန်ပုံငွေများ။
ပူးပေါင်း လူမှုရေးတာဝန်ယူမှု	ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအပေါ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှုများကို ဖြေရှင်းရန်နည်းလမ်းများအား မျှော်မှန်းထားသည့် တရားဝင်ရှိသော တာဝန်ဝတ္တရားများထက် ကျော်လွန်ပြီး တိုက်ရိုက်ပံ့ပိုးပေးမှု။ CSR သည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ မိမိဆန္ဒအလျောက် ဦးတည်လုပ်ဆောင်သည့် အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်သည်။
စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေး	ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် စီးပွားရေးအရင်းအမြစ်များကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် တိုက်ရိုက်ပံ့ပိုးမှု၊ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု၊ စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခြေအနေ။
စက်မှုမူဝါဒ ထောက်ခံမှု	စီးပွားရေး၏ စက်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အားပေးသည့်အနေဖြင့် တရားဝင်မဟာဗျူဟာမြောက် အားထုတ်မှုနှင့် ပတ်သက်သော ဆွေးနွေးခြင်း၊ စွမ်းဆောင်ရည် တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် အကြံဉာဏ်များ။
အခြားပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ အထောက်အပံ့	အထက်ဖော်ပြပါ အမျိုးအစားများတွင် မပါ ဝင်သော အခြားအထောက်အပံ့များ။
အစိုးရ - ပုဂ္ဂလိကလက်တွဲမှု	အများပြည်သူအတွက် အကျိုးရှိမည့် စီမံကိန်းများ ပြီးမြောက်ရန်အတွက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ကုမ္ပဏီများနှင့်အစိုးရ အေဂျင်စီများအကြား စီးပွားရေးဆက်ဆံမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို တိုက်ရိုက်ပံ့ပိုးမှု။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အဖွဲ့များ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
ကျွမ်းကျင်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး	အလုပ်သမားများ၏ အလုပ်အကိုင်နှင့် ၁၀၀ / သာယာဝပြောရေးဆိုင်ရာ အရည်အသွေးကို မြှင့်တင်ရန်အတွက်အလုပ်ရှင်က လေ့ကျင့်သင်ကြားခြင်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ထောက်ပံ့ခြင်း။
အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ	စီးပွားစွမ်းဆောင်ရည်၊ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ဈေးကွက်ရှာဖွေရေး၊ နည်းပညာစွမ်းရည်၊ တန်ဖိုးကွင်းဆက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ အစုအဖွဲ့များ၊ စက်မှုဇုန်များနှင့် ချိတ်ဆက်မှုများ၊ နိုင်ငံခြားတိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု။
ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ဒေသတွင်းပေါင်းစည်းမှု	တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ၊ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး၊ ဘုံအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စည်းမျဉ်းများမှတစ်ဆင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တိုးမြှင့်နိုင်ရန်အတွက် သဘောတူညီမှုတစ်ခုသို့ ဝင်ရောက်အားပေးရန် အကြံပြုချက်များ။
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကဏ္ဍ	
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအပေါ် အသိအမြင် မြှင့်တင်ခြင်း	သင်တန်း၊ လူထုကွန်ယက် လေ့ကျင့်ခန်းများ၊ IEC ပစ္စည်းများ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ အများပြည်သူဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ စသည်တို့မှတစ်ဆင့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ပြဿနာများကို ပိုမိုနားလည်စေရန်နှင့် အသိအမှတ်ပြုမှု မြှင့်တင်ခြင်းဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများ။
ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး	ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အခြေအနေများတွင် အကြမ်းဖက်မှု၊ ခေါင်းပုံဖြတ်ခြင်းနှင့်အလွဲသုံးစားမှု ပုံစံအားလုံးမှ ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး လုပ်ငန်းများ။
အရေးပေါ်အခြေအနေ၌ ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး	အရေးပေါ်အခြေအနေများတွင် ကလေးသူငယ်များအနေဖြင့် လုံခြုံစိတ်ချရပြီး စနစ်တကျ အပန်းဖြေခြင်း / ပညာရေးဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်နိုင်သည့် အဆင်ပြေသောနေရာများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ မိသားစု လိုက်ရှာဖွေရန်အတွက် ကွဲကွာနေသော၊ အဖော်မဲ့နေသောနှင့် မိဘမဲ့နေသော ကလေးများကို စာရင်းပြုစုခြင်း။
အရပ်သား စာရွက်စာတမ်း	နေရပ်ပြန်ပို့ခြင်းနှင့် အခြေအနေတစ်ရပ်ကြောင့် ပြန်ခြင်းအတွက်နှင့် နိုင်ငံမဲ့သူများ အပါအဝင် ထိခိုက်လွယ်သော အမျိုးအစားများအတွက် အရပ်သား စာရွက်စာတမ်းများကို ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် / သို့မဟုတ် ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများ။
ရပ်ရွာအခြေပြု ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေး (အဖွဲ့များ)	အသက်အရွယ်နှင့်ကျား၊မ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ပြဿနာများကို ကာကွယ်ရန်နှင့် တုန့်ပြန်ရန် အတွက် ရပ်ရွာလူထုနှင့် ဒေသခံအာဏာပိုင်များအကြား ချိတ်ဆက်မှုကို အားဖြည့်ပေးသော လှုပ်ရှားမှုများ။
တာရှည်ခံဖြေရှင်းချက် - IDP / ပြန်လာသူများအတွက် အိမ်ယာ၊ မြေနှင့်ပိုင်ဆိုင်မှု	နေရပ်စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်သူများ / မြေယာပိုင်ဆိုင်ခွင့်နှင့် မြေယာအငြင်းပွားမှု ယန္တရားများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် လှုပ်ရှားမှုများ။ တာဝန်ယူမှု၊ ဥပဒေရေးရာ ကိုယ်စားပြုမှု၊ တစ်ဦးချင်းစီ၏ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးမှုနှင့် အကူအညီများ၊ တာရှည်ခံသော ဖြေရှင်းနည်းများ နှင့်ပတ်သက်သည့် စံနှုန်းများနှင့် အခြေခံမူများကို လေ့ကျင့် သင်ကြားခြင်းနှင့်အသိပညာပေးခြင်း။
မိသားစု ခြေရာကောက်ခြင်း	ပဋိပက္ခ၊ ဘေးအန္တရာယ်၊ ရွှေ့ပြောင်းမှု သို့မဟုတ် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားရေးဆိုင်ရာ တုန့်ပြန်မှု လိုအပ်သော အခြားအခြေအနေများကြောင့် မိသားစုဝင်များနှင့် ခွဲထားခြင်းခံရသော သူများ၊ ဆွေမျိုးများနှင့် ကွဲကွာသွားသူများ၊ သေဆုံးသွားသူများနှင့် ပျောက်ဆုံးနေသူများအကြောင်း သတင်းအချက်အလက်များကို စုဆောင်းခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများအား ပေးအပ်ခြင်း။
ကျား၊ မအခြေပြု အကြမ်းဖက်မှု	လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အမြတ်ထုတ်မှု၊ အလွဲသုံးစားမှုနှင့် အတင်းအဓမ္မပြည့်တန်ဆာပြုခြင်းများ၊ အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှုများ၊ အတင်းအဓမ္မလက်ထပ်တိမ်းမြားပေးခြင်းတို့ အတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံသော နေရာများပေးခြင်း၊ GBV သီးသန့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုစစ်ဆေးခြင်း၊ GBV မှလွတ်မြောက်လာသူများအတွက် တရားဝင် အထောက်အကူပြု ဝန်ဆောင်မှုများနှင့် GBV လမ်းညွှန်စည်းမျဉ်းများအပေါ် အသိအမြင်မြှင့်တင်ခြင်းစသည့် လှုပ်ရှားမှုများ။
လူကုန်ကူးခြင်း	အမျိုးသမီးများ၊ လူငယ်များနှင့် ကလေးသူငယ်များအား လိင်လုပ်သားအဖြစ်ခိုင်းစေရန် သို့မဟုတ် ပြည်တွင်း/ ပြည်ပတွင် အခြားပုံစံတစ်မျိုးဖြင့် ခေါင်းပုံဖြတ်အမြတ်ထုတ်နိုင်ရန်အတွက် လူကုန်ကူးခြင်းများကို တားဆီးကာကွယ်ခြင်း။
မသန်စွမ်းသူများ	ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ မသန်စွမ်းသူများကို အထူးအထောက်အပံ့ပေးသည့် လှုပ်ရှားမှုများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများကို ထိန်းသိမ်းရန် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲထားသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ်များ၊ မှတ်ချက် - မြေမြှုပ်မိုင်းဒဏ်ခံရသူများကို ရည်ရွယ်၍ ပေးအပ်သော အကူအညီများသည် မိုင်းဒဏ်ခံရသူများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ကဏ္ဍခွဲတွင် ပါဝင်သည်။
ကျား၊ မတန်းတူညီမျှမှု မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် အမျိုးသမီး စွမ်းရည် မြှင့်တင်ရေး	ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် ကျား၊ မ အခြေပြုအကြမ်းဖက်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းခြင်းဖြင့် ကျား၊ မတန်းတူ ညီမျှမှုကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ ကျား၊ မရေးရာတန်းတူညီမျှမှုကို မြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်သော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ်များ၊ ကွန်ဗင်းရှင်းများကို သိရှိရန် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်ခြင်း၊ အမျိုးသမီးများ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် အမျိုးသားနှင့် ယောက်ျားလေးများအတွက် ပြဿနာရပ်များကို ဖြေရှင်းပေးသည့် လှုပ်ရှားမှုများ။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အခွဲများ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အကဲဖြတ်ချက်	ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူ၊ ပြန်လာနေသူ အရေအတွက်စစ်တမ်း၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု စောင့်ကြည့်လေ့လာရေး၊ အသက်၊ ကျား၊မ၊ မတူကွဲပြားမှု စစ်တမ်းစသည့် အကဲဖြတ်စစ်တမ်းများ။
လူမှုစိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများ (ကလေးသူငယ်များနှင့် ရင်းနှီး ကျွမ်းဝင်သည့် နေရာများမှအပ)	အဖွဲ့လိုက်ကစားခြင်း၊ ဆေးရောင်ခြယ်ခြင်း၊ ပန်းချီဆွဲခြင်း၊ အားကစားပွဲများ၊ သီချင်းဆိုခြင်း၊ ဇာတ်လမ်းများ သရုပ်ဆောင်ခြင်းများမှတစ်ဆင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ထောက်ခံမှုဖြင့်တင်ရန် လှုပ်ရှားမှုများ။
အရေးပေါ်အခြေအနေအတွက် ထိခိုက်လွယ်သူများ	ထိခိုက်လွယ်သော လူဦးရေ စာရင်းသွင်းခြင်းနှင့် စာရွက်စာတမ်းများပြုလုပ်ခြင်းအပြင် အထူးလိုအပ်ချက်များရှိသည့် အုပ်စုများ (ဥပမာ - အမျိုးသမီးများ၊ ကလေးသူငယ်များ၊ အလွန်အမင်း ထိခိုက်လွယ်သော လူပုဂ္ဂိုလ်များ) ကို အလေးထား ထောက်ပံ့မှု။
တာဝန်သိခရီးသွားလုပ်ငန်း	
ရပ်ရွာအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်း	ဒေသခံပြည်သူများ ပါဝင် ထိန်းချုပ်နိုင်မှုနှင့်အတူ ဒေသစီးပွားရေးတွင် အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုများစွာ ဖြစ်စေနိုင်သည့် ရေရှည်တည်တံ့သော ခရီးသွားလုပ်ငန်း အစပျိုးမှုများအား ထောက်ပံ့သော စီမံကိန်းများ။
ဂေဟဗေဒခရီးသွားလုပ်ငန်း	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ ဒေသခံ ပြည်သူများ၏ ကောင်းကျိုးကို တိုးတက်စေသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်သို့ တာဝန်ယူမှုရှိသော ခရီးသွား အထောက်အကူပြု စီမံကိန်းများ (ဥပမာ သက်ရောက်မှုကို အနည်းဆုံးဖြစ်စေခြင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာအသိအမြင်နှင့် လေးစားမှုကိုတည်ဆောက်ခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် လုပ်ပိုင်ခွင့်)
ခရီးသွားဧည့်လမ်းညွှန် စီမံခန့်ခွဲမှု	ဧည့်သည်များ၊ ဒေသခံများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်သည့် ရေရှည်တည်တံ့သည့် အလေ့အကျင့်များအပေါ် အာရုံစိုက်ခြင်းဖြင့် ခရီးသွားနေရာများအား ညှိနှိုင်းစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ထောက်ပံ့သော စီမံကိန်းများ။ ဆက်သွယ်ရေး၊ မြှင့်တင်ရေးနှင့် ဈေးကွက် ရှာဖွေရေးတို့ ပါဝင်သည်။
ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်သော ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	စီးပွားစွမ်းဆောင်ရည်၊ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ဈေးကွက်ရှာဖွေရေး၊ နည်းပညာစွမ်းရည်၊ တန်ဖိုးကွင်းဆက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစသည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အထောက်အကူပြုသော စီမံကိန်းများ။
ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်သက်မွေးဝမ်းကျောင်း သင်တန်းနှင့်ပညာရေး	မတူကွဲပြားသော အလုပ်သမားဈေးကွက်တွင် အလုပ်အကိုင်များအတွက် လိုအပ်သော ဗဟုသုတများ၊ ကျွမ်းကျင်မှုများနှင့် အခြေခံကျွမ်းကျင်မှုများဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ဦးစားပေးသော လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးခြင်း (ပုံမှန်၊ ပုံမှန်မဟုတ်သော) သင်တန်းပေးခြင်း။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အဖွဲ့များ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
အမိုးအကာအဆောက်အအုံ ကဏ္ဍ	
အမိုးအကာအဆောက်အအုံအတွက် ငွေကြေး	အမိုးအကာအဆောက်အအုံအတွက် တစ်ဦးချင်းစီသို့ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း။
အရေးပေါ် အမိုးအကာအဆောက်အအုံ	အရေးပေါ် အမိုးအကာအဆောက်အအုံ အထောက်အပံ့။
ရေရှည် အမိုးအကာအဆောက်အအုံ	ရပ်ရွာအိမ်ရာ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း၊ အခြားရပ်ကွက်များ ဆောက်လုပ်ခြင်း။
အမိုးအကာအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ ဆန်းစစ်အကဲဖြတ်ချက်	အမိုးအကာအဆောက်အအုံ လိုအပ်ချက်များကို အကဲဖြတ်ခြင်း
အမိုးအကာအဆောက်အအုံ ညှိနှိုင်းရေး	အမိုးအကာအဆောက်အအုံ အကူအညီများကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း။
အမိုးအကာအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ	အမိုးအကာအဆောက်အအုံဆိုင်ရာဆက်စပ်သော IEC (သတင်းအချက်အလက်ပညာရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး) ပစ္စည်းများ ဖြန့်ဖြူးခြင်း (ဥပမာ လုံခြုံစိတ်ချရသော အမိုးအကာကို ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်း ပိုစတာ)
အမိုးအကာအဆောက်အအုံ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှု	အမိုးအကာအဆောက်အအုံများကို ထိန်းသိမ်းရန် အထောက်အပံ့ (တိုက်ရိုက် အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ ငွေသား ထောက်ပံ့ခြင်း၊ သင်တန်းများပေးခြင်း...)
အမိုးအကာအဆောက်အအုံ ထောက်ပံ့မှု	အမိုးအကာအဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ခြင်း။
ယာယီ အမိုးအကာအဆောက်အအုံ	ယာယီအဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ခြင်း။
လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကဏ္ဍ	
လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးစနစ် တည်ဆောက်ခြင်း	ထိခိုက်လွယ်မှုဆိုင်ရာ အတိုင်းအတာအမျိုးမျိုးကို နည်းလမ်းရှာ ဖြေရှင်းရန် ဘက်ပေါင်းစုံချဉ်းကပ်မှုများကို ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း၊ ထိခိုက်လွယ်မှုများကို ရှုထောင့်အမျိုးမျိုးမှ ဖြေရှင်းရန် ထောက်ပံ့ပေးသည့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဝန်ဆောင်မှုများ ။
ငွေသားထောက်ပံ့မှု	မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး မဟာဗျူဟာအရ ရည်မှန်းထားသော ထိခိုက်လွယ်သည့် အုပ်စုများအတွက် ငွေသားထောက်ပံ့မှုကို ပံ့ပိုးပေးခြင်း (ဆိုလိုသည်မှာ ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးများနှင့် အသက် ၂ နှစ်အောက်ကလေးများ၊ အသက် ၃ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အရွယ်ကလေးများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ အသက် ၆၅ နှစ်ကျော်သူများအတွက် လူမှုဖူလုံရေး)
သက်ကြီးရွယ်အိုများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့များ	သက်ကြီးရွယ်အိုများ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန် သက်ကြီးရွယ်အိုများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ (OPSHGs) ကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး မဟာဗျူဟာနှင့်အညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ကူညီခြင်း။
ရေ ၊ မိလ္လာနှင့် သန့်ရှင်းရေးကဏ္ဍ	
သာယာဝတီဝန်းကျင် သန့်ရှင်းရေး	အစိုင်အခဲစွန့်ပစ် ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲမှု၊ ရေနုတ်မြောင်းနှင့် အမှိုက် / မုန့်တိုင်း ရေစီမံခန့်ခွဲမှု၊ ပိုးမွှား ထိန်းချုပ်မှု။
မစင်စွန့်ပစ်ခြင်း စီမံခန့်ခွဲမှု - အများပိုင် / အဖွဲ့အစည်းများ	ကျောင်းများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဌာနများ၊ ဈေး၊ အများပိုင်နေရာ၊ ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများအတွက် ကျား၊ မခွဲခြားထားသည့် အိမ်သာများဆောက်လုပ်ခြင်း / ပြန်လည်ဆောက်လုပ်ပေးခြင်း။ အိမ်သာဆောက်လုပ်ရေးအတွက် ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း။ ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုမရှိသောရေဆိုးစနစ်အတွက် ဒီဇိုင်းဆွဲပေးခြင်းနှင့် တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ အိမ်သာနှင့် Faecal Sludge Management (FSM) မိလ္လာစွန့်ပစ်ခြင်း စနစ်များအတွက် စီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းနှင့် အထောက်အပံ့၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးသောနေရာများတွင် ဆေးရုံသုံး စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများနှင့် အန္တရာယ်ရှိသော စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများကို စွန့်ပစ်ခြင်း စီမံခန့်ခွဲမှု။

ကဏ္ဍခွဲ	လှုပ်ဆောင်မှု-အခွဲများ / အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်
မစင်စွန့်ပစ်ခြင်း စီမံခန့်ခွဲမှု - အိမ်ထောင်စုအဆင့်	အိမ်သုံး ယင်လုံအိမ်သာများ ဆောက်လုပ်ခြင်း / ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း၊ Open Defecation Free (ODF) အသိုင်းအဝိုင်းနှင့် အလေ့အကျင့်များအတွက် ယန္တရားများ၊ အိမ်သာဆောက်လုပ်ရေးအတွက် အထောက်အပံ့များ (ပစ္စည်းများ၊ ဘောက်ချာ၊ ငွေသားစသည်)၊ အိမ်သာဆောက်လုပ်ရေးအတွက် သင်တန်းနှင့် နည်းပညာအထောက်အပံ့၊ မိလ္လာကန်များ / အိမ်ထောင်စုအဆင့် ရေဆိုးသန့်ရှင်းရေးစနစ်များကို ဒီဇိုင်းဆွဲခြင်း၊ တည်ဆောက်ခြင်း၊ အိမ်သာ / မိလ္လာကန်များ / ရေဆိုးသန့်ရှင်းရေးစနစ်များအတွက် O&M သင်တန်းနှင့် အထောက်အပံ့၊ သန့်ရှင်းရေးထောက်ပံ့ရေး အားဖြည့်ခြင်း (ဈေးကွက်နှင့် ကုန်သည်များနှင့်အလုပ်လုပ်ခြင်း)၊ သန့်ရှင်းရေး ငွေကြေး (ချေးငွေများ၊ အရစ်ကျများစသဖြင့်)
တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းမှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် အပြုအမူ ပြောင်းလဲခြင်း	တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ သင်တန်းများ၊ သင်တန်းပို့ချမှုပညာများအား သင်တန်းပေးခြင်း၊ WASH ကျောင်းများ၊ IEC ပစ္စည်းများဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးပစ္စည်းများပါဝင်သည်။
WASH အကဲဖြတ်ခြင်း / လေ့လာခြင်း	WASH ၏ ဦးစားပေး လိုအပ်ချက်များကို အကဲဖြတ်ခြင်း၊ အသိပညာ၊ သဘောထားနှင့် အလေ့အကျင့် (KAP - Knowledge, Attitude and Practices) စစ်တမ်းများ၊ အလယ်အလတ် ကာလ အကဲဖြတ်ခြင်း၊ သက်ရောက်မှု အကဲဖြတ်ခြင်း၊ ဖြန့်ဝေထားပြီးသော အထောက်အပံ့/ပစ္စည်းများ ရောက်ရှိမှုကို စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်း၊ အချိန်နှင့်တပြေးညီ စောင့်ကြည့်ခြင်း၊ စောင့်ကြည့်လေ့လာ၍ အကဲဖြတ်ခြင်း၊ ဈေးကွက်သုတေသန ပြုလုပ်ခြင်း စသည်။
ရေအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲမှု	ပေါင်းစပ်ရေအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲမှု၊ မြေအောက်ရေလေ့လာမှု။
ရေပေးဝေရေး - ရပ်ရွာ	ရပ်ရွာမှစီမံခန့်ခွဲသော ရေမီတာစနစ်၊ အစီစီတွင်း၊ ပေါင်းစပ်ကန်၊ လက်တူးကန်၊ ရေကန်၊ မြေထုဆွဲအားစနစ်၊ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ရေစုပ်စက်၊ မိုးရေသိုလှောင်ကန်၊ ရေတင်စက် စသည်တို့ကို ဆောက်လုပ်ခြင်း / ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း။ သန့်ရှင်းရေးစစ်တမ်းများ၊ ရေအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အစီအစဉ်များ၊ တံတား၊ လူသွားလမ်း၊ သို့မဟုတ် ဆိပ်ခံတံတား၊ ရပ်ရွာရေကော်မတီများ / ရေအသုံးပြုသူ ကော်မတီများ၊ အသိုင်းအဝိုင်း O&M စနစ်များ။
ရေပေးဝေမှု - အိမ်ထောင်စုအဆင့်	အိမ်ထောင်စုရေ သန့်ရှင်းရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံသော ရေသိုလှောင်မှုနှင့် ကိုင်တွယ်မှုအတွက် ပံ့ပိုးမှု၊ ရေအရည်အသွေး စစ်ဆေးခြင်း၊ သောက်သုံးရေ သိုလှောင်ခြင်းနှင့် ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ရေသန့်စင်ရေး တပ်ဆင်ဖြန့်ဖြူးခြင်း/တပ်ဆင်ခြင်း၊ ရေဘေးကင်းရေးစီမံချက် (WSP)။
ရေပေးဝေရေး - အဖွဲ့အစည်းများ	ရပ်ရွာမှစီမံခန့်ခွဲသော ရေမီတာစနစ်၊ အစီစီတွင်း၊ ပေါင်းစပ်ကန်၊ လက်တူးကန်၊ ရေကန်၊ မြေထုဆွဲအားစနစ်၊ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး ရေစုပ်စက်၊ မိုးရေသိုလှောင်ကန်၊ ရေတင်စက်၊ ကျောင်းများရှိရေစုပ်စက်၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအဆောက်အအုံများ၊ အများပိုင်ဒေသများ၊ ဈေး၊ ဘာသာရေး အဆောက်အအုံများ၊ O&M စနစ်များနှင့် ရေအခြေခံအဆောက်အအုံများကို ပြုပြင် / စီမံခန့်ခွဲရန် သင်တန်းများ၊ ရေဘေးကင်း လုံခြုံရေးအစီအစဉ်။